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Protokół Nr 50/2023 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa              

i Transportu Rady Gminy Brańsk 
w dniu 23 października 2023 r. 

 
      Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało zwołane 
przez: Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji. Rozpoczęło się o godz. 
1000 i trwało do godz. 1118, (w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, ul. Rynek 8) 
                                                                                                                 
   W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 
Budownictwa  i Transportu, stan członków – ośmiu– obecnych sześciu: 
Radni obecni: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 
2. Franciszek Bolesta   Członek Komisji  
3. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 
4. Grażyna Płonowska   Członek Komisji  
5. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 
6. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 

 
Radny nieobecny: 

1. Marek Kadłubowski   Członek Komisji  
2. Paweł Wysocki   Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 
5. Izabela Szczepańska  pracownik Ref. RO  
6. Weronika Sztejniec   pracownik Ref. RO 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ad.1 Posiedzeniu Komisji RGOBiT przewodniczył Pan Marek Brzozowski Przewodniczący 
Komisji, który otworzył posiedzenie powitał przybyłych członków Komisji oraz osoby 
zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność 
posiedzenia i podejmowania uchwał, wydawania opinii itp.  
 
Ad. 2 Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do członków 
Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków, poddał pod 
głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. Komisja przy 6 członkach 
biorących udział w głosowaniu,  głosami 6 –„za”, „przeciw” -0, „wstrzymujących” -0, 
porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie w brzmieniu ustalonym przez 
Przewodniczącego Komisji: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektów uchwał pod obrady XL sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 

opinii w tej sprawie. 



4. Analiza i realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Brańsk na lata 2022 - 
2023  

5. Sprawy bieżące. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad.3 Analiza projektów uchwał pod obrady XL sesji Rady Gminy Brańsk: 
 
 

1)  wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 
pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości: 

 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta 
Gminy, poinformowała, że zgodnie z urzędowym wykazem nazw miejscowości, 
miejscowość Majorowizna figuruje jako kolonia (część) wsi Kiersnówek, co nie jest zgodne 
ze stanem faktycznym, ponieważ jest to odrębna wydzielona zwarta zabudowa stanowiąca 
miejscowość, zatem zasadne jest wnioskowanie o zmianę rodzaju miejscowości na 
kolonię samodzielną. Będzie to najmniej uciążliwe dla mieszkańców rozwiązanie, nie 
pociągnie za sobą żadnych kosztów finansowych, nie będzie wymagało zmiany numerów 
porządkowych w tej miejscowości. W przeprowadzonych konsultacjach społecznych 
mieszkańcy w większości opowiedzieli się za tym sposobem postępowania.  
W dyskusji głos zabrał Wójt Gminy, radna Anna Żero, radna Elżbieta Moczulska. 
   Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego     
o zmianę rodzaju miejscowości. 
   Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

2)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie 
zadań w latach 2023 – 2024: 
 

   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik 
Gminy. 
   Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu na dofinansowanie zadań w latach 2023 – 2024. 
   Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

3) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik 
Gminy. 
    
 
 
 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok: 
 



Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

4) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2023-2033: 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik Gminy. 
 

   Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu    i spłat zobowiązań na 
lata 2023-2033: 

 
Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
5)  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa 

Pasieka o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok środków 
finansowych na zakup rębaka do gałęzi: 
  

   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Żero Przewodnicząca 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 

 
   W tym punkcie odbyła się dyskusja między radnymi i kadrą kierowniczą urzędu na temat 
użytkowania sprzętu zakupionego ze środków funduszu sołeckiego. 
 
   Wobec braku wniosków do projektu uchwały, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców 
Sołectwa Pasieka o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2024 rok środków finansowych 
na zakup rębaka do gałęzi. 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 

6) Dyskusja w sprawie wniosku Sołectwa Mień: 
 
   Pani Anna Żero Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji poinformowała, że na 
dzisiejszym posiedzeniu, Komisja SWiP rozpatrywała wniosek Sołectwa Mień w sprawie 
zabezpieczenia w budżecie na rok 2024 środków finansowych w wysokości 40 tys. zł na 
zakup urządzeń do siłowni zewnętrznej. Zdania członków komisji były podzielone dwóch 
radnych opowiedziało się za pozytywnym rozpatrzeniem wniosku, dwóch było przeciw       
a jeden się wstrzymał od głosu. Komisja nie opracowała zatem projektu uchwały dla rady 
gminy,  wnosząc o to, aby cała Rada zadecydowała o sposobie rozpatrzenia wniosku.  
 

O godz. 1055 posiedzenie Komisji opuściła Radna Grażyna Płonowska, stan 
członków na sali posiedzeń 5 osób. 
 
 

 



 
7) projekt uchwały w sprawie stanowiska w przedmiocie reparacji, odszkodowań 

i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła w związku z napaścią 
Niemiec na Polskę w 1939 r. oraz późniejszej okupacji: 

 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Pani Anna Żero 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 

 
 
   Wobec braku wniosków do projektu uchwały, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stanowiska w przedmiocie 
reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła w związku 
z napaścią Niemiec na Polskę w 1939 r. oraz późniejszej okupacji. 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
8) projekt uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej      

z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: 
kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu 
egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie: 

 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Żero Przewodnicząca 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 
 

   Wobec braku wniosków do projektu uchwały, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 
nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy                       
o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie. 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania (nieobecna radna 
Grażyna Płonowska), stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
9) projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na remont kościoła parafialnego 

p.w. św. Doroty w Domanowie – Etap I: 
 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Janina Szymańska 
Sekretarz Gminy. 
 

   Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na remont kościoła 
parafialnego p.w. św. Doroty w Domanowie – Etap I. 

 
Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
10) projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na Remont i renowację kaplicy 

ze źródełkiem „Krynica”: 
 



Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Janina Szymańska 
Sekretarz Gminy. 
 
   Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na Remont i renowację 
kaplicy ze źródełkiem „Krynica”: 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Opinia Nr 62/2023 Komisji RGOBiT w sprawie projektów uchwał pod obrady XL sesji 
Rady Gminy Brańsk stanowi załącznik do oryginału niniejszego protokołu. 

 
Ad. 4 Analiza i realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Brańsk na 
lata 2022 – 2023: 
 
   Informację dotyczącą realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Brańsk przedstawiła 
Pani Weronika Sztejniec inspektor ref. Organizacyjnego Oświaty i Kultury a zarazem 
Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, m.in. 
powiedziała, że na podstawie zmiany ustawy o wychowaniu w trzeźwości                             
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, został opracowany i przyjęty przez Radę Gminy Gminny 
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Brańsk na lata 2022 – 2023.  
Jest to dokument wyznaczający cele i sposoby rozwiązywania problemów alkoholowych      
i narkomanii na terenie Gminy Brańsk. Cele i zadania programowe dostosowane są do 
potrzeb gminy i jej możliwości finansowych. Tworzy spójny system działań 
profilaktycznych i naprawczych zmierzających do zapobiegania powstawaniu nowych 
problemów uzależnień i zjawisk przemocy, zmniejszania rozmiarów problemów, które 
aktualnie występują, zwiększenia świadomości społecznej oraz promowania zdrowego 
stylu życia bez alkoholu, narkotyków, przemocy. 
   Program wyznacza zadania zgodne z kierunkami określonymi w ustawie o wychowaniu 
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, ustawie o przeciwdziałaniu narkomanii oraz 
zawartymi w Narodowym Programie Zdrowia na lata 2021-2025. Kierunki działań dotyczą 
realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem uzależnieniom, w tym: uzależnieniem od 
alkoholu, od zachowań (uzależnienia behawioralne), od narkotyków. Celem głównym jest 
ograniczenie szkód zdrowotnych i społecznych skutków, wynikających nadużywania 
napojów alkoholowych, używania innych substancji psychoaktywnych, uzależnień 
behawioralnych oraz przemocy w rodzinie, poprzez podnoszenie poziomu wiedzy oraz 
świadomości mieszkańców Gminy Brańsk a także prowadzenie skoordynowanych działań 
profilaktycznych oraz terapeutycznych. 
 Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w 2022 roku był głównie realizowany przez wsparcie 
finansowe warsztatów, zajęć profilaktycznych dla uczniów, rodziców i nauczycieli ze szkół 
podstawowych dla których Gmina Brańsk jest organem prowadzącym. 
 Na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2022r. w uchwale budżetowej przeznaczono kwotę 
110 942,00 zł. Wydatkowano 71 355,95 zł. na 2023 rok przeznaczono kwotę 80 514,00zł, 
do końca września wydatkowano 45 tys. zł. 
Realizowano następujące zadania: 

 Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób    



uzależnionych od alkoholu i ich rodzin.  
   Realizacja zadań następowała przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 

 
 Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie. 
   W ramach tego zadania wzorem lat ubiegłych finansowano działalność Punktu 
Konsultacyjnego w Brańsku. W zakresie działania Punktu Konsultacyjnego jest diagnoza 
problemów alkoholowych, motywowanie do podjęcia leczenia, informowanie o możliwości 
podjęcia leczenia i jego przebiegu, konsultacje z rodzinami, osobami uzależnionymi, 
ofiarami i sprawcami przemocy, konsultacje w stosunku do osób wobec, których toczy się 
postępowanie zobowiązania do leczenia odwykowego. 

 
 Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych w odniesieniu do dzieci i młodzieży oraz 
osób dorosłych  

   W ramach prowadzenia profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej 
organizowano i wspierano: szkolne programy profilaktyczne, pogadani i warsztaty, 
organizację lokalnych imprez (festynu) zarówno dla dzieci i młodzieży jak i osób dorosłych 
promujących zdrowy i bezpieczny styl życia bez nałogów. Współorganizowano                    
i finansowano aktywne formy wypoczynku dla dzieci i młodzieży poprzez organizowanie 
półkolonii połączonych z tematyką uzależnień, zakupiono plakaty z zakresu profilaktyki 
uzależnień. Realizowane działania mają na celu poszerzyć wiedzę szczególnie 
uczniowską o szkodliwości używania narkotyków i alkoholu, uczono młodzież umiejętności 
radzenia sobie z zagrożeniami współczesnej cywilizacji, zamiany używek na zdrowe formy 
spędzania wolnego czasu. Nauczyciele i rodzice mieli możliwość nauczenia się jak 
rozpoznać uzależnienie u dziecka, jak z nim rozmawiać w jaki sposób pomagać i gdzie 
szukać profesjonalnej pomocy terapeutów. Zazwyczaj prowadzone są dwa bloki: dla dzieci 
klas I-IV i dla uczniów starszych. Dużym zainteresowaniem cieszą się półkolonie 
organizowane w GOUK wspólnie z Gminna Biblioteką. 
W roku bieżącym kończy się Program, w związku z tym firma zewnętrzna przygotowała 
diagnozę problemów społecznych i uzależnień, z której wynika że problem alkoholu            
i narkotyków jest na stałym poziomie, powiększyło się znacznie uzależnienie dzieci od 
komputerów i wzrasta przemoc domowa i na tym trzeba będzie się skupić w latach 
kolejnych.  
Środki na Program niewykorzystane  w danym roku, przechodzą na rok następny. 
 

   Komisja nie zgłosiła uwag i wniosków do realizacji Gminnego Programu Profilaktyki         
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2022-2023.  
Komisja RGOBiT  w obecności 5 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała realizacje 
Programu.. 

 



 
 

Ad. 5 Sprawy bieżące: 
 

 Sekretarz Gminy zgłosiła wniosek zaproszenia księży na sesję rady gminy. 
 

 Inspektor ds. oświaty w skrócie przedstawiła „Informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 2022/2023”, która będzie 
przedmiotem obrad najbliższej sesji. 

 
 ustalono termin sesji Rady Gminy Brańsk na dzień 31.10.2023r godz. 10:00. 

 
Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 1118 
zamknął posiedzenie. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:              Przewodniczący Komisji RGOBiT 

/-/Alina Adamczyk        /-/Marek Brzozowski                                                                                           

 


